
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

195 (5) 

2022

ISSN 2545-3440

\\\    Michałowice  
– Złota rączka  
dla seniora s. 2

\\\    Nadarzyn  
– Plan oszczędzania 
energii s. 3

\\\    Historia 
Dziewiętnastowieczny 
Brwinów s. 4

\\\    Żabia Wola/Nadarzyn 
– Otwarcie  
filii szkoły s. 5

\\\    Pruszków  
– Mieszkania celem 
włamywaczy s. 6

28 WRZEŚNIA 2022

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

Ratusz z nagrodą

Będzie ciąg dalszy sprawy 
rzezi drzew

W sądzie rejonowym zgromadziło kilkanaście osób, w tym ekologów  
i mieszkańców Milanówka

\\\ MILANÓWEK

W poniedziałek 26 września 
Sąd Rejonowy w Grodzisku 
Mazowieckim nie uwzględnił 
wniosku oskarżonego  
i nie umorzył postępowania 
w sprawie wycięcia 
kilkudziesięciu drzew  
w centrum Milanówka. 
Kolejne rozprawy odbędą się 
w listopadzie.  

Grodziski Ratusz wyróżniają półkoliste szklane ściany

FO
T. 

BE
AT

A 
PA

W
ŁO

W
IC

Z

FO
T. 

UM
 W

 G
RO

DZ
IS

KU
 M

AZ
OW

IE
CK

IM

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

dokończenie na str. 5
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\\\ PRUSZKÓW

W sobotę 24 września odbyła 
się coroczna uroczystość Dnia 
Pamięci Więźniów Obozu 
Dulag 121 i Niosących im 
Pomoc.

Obóz Dulag 121 w trakcie II wojny 
światowej był nazistowskim obo-

zem przejściowym dla przesiedlonych 
obywateli Warszawy. Około pół miliona 
więźniów zostało w nim uwięzionych, 
aby następnie zostać wysłanymi na 
przymusowe roboty w głębi Rzeszy 
lub do obozów zagłady. Najgorzej byli 
traktowani uczestnicy Powstania War-
szawskiego. Około tysiąca pojmanych 

osób nigdy nie opuściło ziem Prusz-
kowa.

Dzień Pamięci zorganizowały: Mu-
zeum Dulag 121, Instytut Pamięci Na-
rodowej, Urząd do Spraw Kombatan-
tów i Osób Represjonowanych, Miasto 
Pruszków i Powiat Pruszkowski. Został 
również objęty Patronatem Narodo-
wym Prezydenta Rzeczpospolitej Pol-
skiej Andrzeja Dudy. Uroczystość miała 
miejsce przy pomniku „Tędy przeszła 
Warszawa” na terenie byłego obozu w 
Pruszkowie.

Wydarzenie rozpoczęła polowa 
msza święta, przeprowadzona przez 
księdza proboszcza Bogdana Przega-
lińskiego. – To miejsce przypomina o 
bólu. Tutaj odbierano ludziom to, co 
najważniejsze w życiu: wolność i pra-
wo do godnej egzystencji. Podobnie 
dzieje się teraz za naszą wschodnią 
granicą. Dlatego modlę się za pamięć o 
więźniach obozu oraz w intencji zakoń-
czenia wojny w Ukrainie – powiedział 
duchowny.

Po mszy rozpoczęto oficjalną uro-
czystość. Zapoczątkował ją wspólnie 

odśpiewany hymn Polski. Następnie 
goście uczcili pamięć ofiar obozu oraz 
osób niosących im pomoc swoimi prze-
mówieniami oraz odczytaniem listów 
od władz kraju.

– To była jedna z wielkich nieroz-
liczonych zbrodni – napisał w swoim 
liście premier Mateusz Morawiecki. – 
Konsekwencje tych zbrodni odczuwa-
my do dziś, dlatego jesteśmy zobowią-
zani do rozliczenia przeszłości – dodał 
premier.

Mariusz Błaszczak, Minister Obro-
ny Narodowej w swoim liście przy-
pomniał historię obozu i przelaną w 
nim krew. Oddał też hołd osobom, 
które wspierały uwięzionych przez 
hitlerowców w Pruszkowie ludzi, pod-

kreślając, że to ich odwaga uratowała 
wielu z więźniów, a także umożliwiła 
zorganizowanie ucieczki niektórych  
z nich.

– Bohaterska postawa w godzinach 
próby oraz zwykła ludzka przyzwoitość 
i życzliwość, są cechami, które charak-
teryzują mieszkańców Pruszkowa i ca-
łego powiatu, zarówno w przeszłości, 
jak i teraz – mówił Krzysztof Rymuza, 
starosta pruszkowski.

Pod koniec uroczystości wrę-
czono Zdzisławowi Zaborskiemu, 
żołnierzowi AK o pseudonimie „Bły-
skawica”, honorową odznakę „Kolum-
bowie Rocznik 20”. To pamiątkowa 
odznaka nadawana byłym żołnierzom 
Armii Krajowej oraz członkom „Sza-
rych Szeregów” za udział w walce o 
niepodległą Rzeczpospolitą w latach  
1939-1945. 

Następnie miał miejsce przepro-
wadzony przez Wojsko Polskie Apel 
Pamięci. Na koniec uroczystości pod 
pomnikiem złożono kwiaty i wieńce.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

W hołdzie ofiarom 
i bohaterom

\\\ MILANÓWEK

Milanowskim Liściem Dębu 
mieszkańcy wyrażają swój 
szacunek i wdzięczność dla 
tych, którzy bezinteresownie 
robią wiele dla innych.  
Ta nagroda dla najbardziej 
zaangażowanych w sprawy 
społeczności lokalnej, będzie 
przyznawana już po raz 16.  

Do 4 października pełnoletni miesz-
kańcy miasta, firmy, organizacje i 

instytucje mogą zgłaszać kandydatów 
do tego wyjątkowego milanowskiego 
wyróżnienia. Tytuł jest wyrazem naj-
wyższego uznania. Nagrodę przyznaje 
kapituła w skład której wchodzą lau-
reaci Milanowskiego Liścia Dębu z po-
przednich lat.

\\\   Z uniwersytetu seniorów
Laureatką ubiegłorocznej edycji 

nagrody jest Maria Barbarska, emeryt-
ka, prezes Milanowskiego Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku. Pani Maria jest 

związana z tą instytucją od 16 lat. Bar-
barska mówi, że nagrodę za swoje sta-
rania odbiera każdorazowo, gdy widzi 
uśmiech emerytów, którzy korzystają 
z wykładów i spotkań uniwersytetu. A 
jednak jest dumna z dyplomu Milanow-
skiego Liścia Dębu oraz z otrzymanej 
statuetki, dlatego znajdują się one w 
salonie jej domu.

– Milanówek to moja druga ojczy-
zna – mówi Maria Barbarska. – Urodzi-
łam się w Warszawie, ale zamieszkałam 
w mieście oddalonym od niej o ponad 

30 km, gdyż urzekło mnie ono boga-
ctwem zieleni, pięknymi ogrodami i 
niezwykłymi drzewami. Cieszę się, że 
mogłam coś dać temu miastu i jego 
mieszkańcom – dodaje. 

\\\   Jak zgłaszać kandydatów
Wnioski, zawierające zgłoszenia 

kandydatów, należy składać w urzę-
dzie miasta w sekretariacie budynku 
„A” przy ul. Kościuszki 45 lub w Punk-
cie Obsługi Interesanta w budynku „C” 
przy ul. Spacerowej. Także za pośred-
nictwem poczty elektronicznej można 
przesłać wniosek, na adres: promocja@
milanowek.pl. Warunkiem, jest to, by 
w mailu znalazł się skan oryginalnych 
dokumentów. Szczegóły i formularz 
zgłoszeniowy znajdują się na stronie 
Urzędu Miejskiego. 

Beata Pawłowicz

Liście dębu dla zasłużonych

\\\ MICHAŁOWICE

Ciekawe rozwiązanie w gminie 
Michałowice. Samorząd 
uruchomił program „Złota 
Rączka dla Seniora”. 

W starszym wieku pojawiają się 
różne problemy. Nie mówimy 

tylko o kwestiach zdrowotnych, ale 
również organizacyjnych czy admini-
stracyjnych. Ważne, aby seniorzy mo-
gli liczyć na kompleksowe wsparcie i 
pomoc. Stąd rosnąca liczba dziennych 
domów opieki czy uniwersytetów 
trzeciego wieku. Ważną rolę odgry-
wają także ośrodki pomocy społecz-
nej. Trzeba również pamiętać o co-
dziennych, przyziemnych aspektach  
życia.

Gmina Michałowice wychodzi 
naprzeciw potrzebom seniorów. Sa-
morząd zapewnia wsparcie w ramach 
programu „Złota Rączka dla Seniora”. 
Na czym polega? – To nowy  program 

osłonowy gminy Michałowice na lata 
2022-2024  zapewniający nieodpłat-
ną pomoc Seniorom 60+ w drobnych, 
domowych naprawach i pracach na za-
mieszkiwanej posesji, których nie są w 
stanie samodzielnie zrealizować z uwa-
gi na wiek i stan zdrowia – wyjaśnia 

wójt gminy Michałowice Małgorzata 
Pachecka.

Program pozwala seniorom na sko-
rzystanie z szeregu usług. Nie muszą się 
martwić o drobne naprawy w domu. 
W ramach programu seniorzy mogą 
zyskać pomoc w zakresie m.in. regulacji 
drzwi i okien, naprawy przeciekających 
kranów, udrożnienia odpływów, mon-
tażu karniszy, obrazów, półek, naprawy 
listew przypodłogowych.

\\\   Dla kogo jest program?
 „Złota Rączka dla Seniora” to 

program adresowany do osób, które 
ukończyły 60 lat i mieszkają na terenie 
gminy Michałowice, a zdrowie nie po-
zwala im na wykonywanie prac. Osoby 
te mieszkają samotnie lub z inną osobą, 
która nie może udzielić im wsparcia. 
Kolejny wymóg to próg dochodowy 
– 2500 zł netto dla mieszkającego sa-
motnie lub 2000 zł w przypadku za-
mieszkiwania z innymi.

Artur Szpuda

Złota rączka dla seniora

Z programu mogą skorzystać  
mieszkańcy gminy Michałowice  
po 60. roku życia

Milanowski Liść Dębu to nagroda dla zasłużonych dla miasta
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Uroczystość miała miejsce przy pomniku „Tędy przeszła Warszawa” na terenie 
byłego obozu w Pruszkowie
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\\\ NADARZYN

Trwa dyskusja  
na temat nowych taryf  
za energię. Gmina Nadarzyn 
przygotowuje plan 
oszczędzania prądu. Jakich 
działań mogą spodziewać się 
mieszkańcy?   

S amorządy, tak jak i mieszkańcy, oba-
wiają się drastycznego wzrostu cen 

prądu i gazu. Z niepokojem czekają na 
rachunki, zastanawiając się, jak będą 
wyglądały najbliższe miesiące i przy-
szły rok. Również samorządy analizują 
możliwe scenariusze wobec wszech-
obecnej drożyzny. 

Wójt gminy Nadarzyn Dariusz 
Zwoliński spotyka się z mieszkańcami 
kolejnych sołectw. Podczas dyskusji 
regularnie pytany jest o plan na wy-
padek wyłączenia prądu i gazu. – To, 
co możemy zrobić jako urząd gminy, 
to tak zaplanować budżet naszego 
samorządu, aby ewentualne braki w 

dostawie energii w budynkach publicz-
nych nie wynikały z braku zapłaty za 
prąd czy gaz – podkreśla wójt Dariusz  
Zwoliński.

Prognozowany wzrost kosztów 
jest ogromny. Samorząd szykuje się do 
oszczędności w budynkach użyteczno-
ści publicznej i infrastrukturze gmin-
nej. – Za prąd będziemy płacić ponad 
400% więcej od 1 lipca 2023 – podaje 
wójt. – Kierownicy jednostek podle-
głych gminie mają przygotować plan 
oszczędzania energii eklektycznej i 
cieplnej w podległych sobie budynkach 
publicznych: szkołach, świetlicach, 
oczyszczalniach, stacjach uzdatniania 
wody, przedszkolach, budynku urzędu 
gminy, halach sportowych, na stadionie, 
w strażnicy OSP – wyjaśnia.

\\\   Mniej oświetlenia
Plan zakłada również możliwość 

wyłączania oświetlenia w godzinach 
nocnych – od 1.00 do 4.00. Krócej będą 
działać również iluminacje świąteczne. 
– Jednocześnie będziemy starali się zin-
tensyfikować proces wymiany oświet-
lenia sodowego na bardziej oszczędne 
ledowe.  Zadbaliśmy także o to, aby no-
wo budowane placówki: przedszkole w 
Wolicy i Centrum Usług Medycznych w 
Nadarzynie oraz termomodernizowa-
ny żłobek w Ruścu zostały wyposażone 
w odnawialne źródła energii. W miarę 
posiadanych środków lub pojawiają-
cych się dotacji zewnętrznych te działa-
nia będziemy się starali intensyfikować 
– dodaje Dariusz Zwoliński.

Artur Szpuda

Plan oszczędzania energii
\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Nowy budynek urzędu 
miejskiego w Grodzisku 
Mazowieckim otrzymał 
najwyższą nagrodę I stopnia 
w ogólnopolskim konkursie 
Budowa Roku 2021 Polskiego 
Związku Inżynierów  
i Techników Budownictwa.   

K omisja rozstrzygająca XXXII edycję 
konkursu na budowę roku, zorga-

nizowanego przez Związek Inżynierów 
i Techników Budownictwa, doceniła 
ratusz grodziski za realizację projektu 
budynku administracyjno-biurowego. 
Podkreślono także dobrą organizację 
oraz wysoki poziom bezpieczeństwa 
prowadzonych robót. Podczas wizyto-
wania budynku zwrócono też uwagę na 
nowoczesne rozwiązania techniczne 
i wysoką funkcjonalność Ratusza, jak 
również udane połączenie zabytkowej 
willi Niespodzianka z nowoczesną kon-
strukcją budynku ratusza. 

Przypomnijmy, siedziba władz 
miasta to dwa budynki: XIX-wieczny i 
nowy, liczący dwa lata. 

Nagroda jest ogromnym wyróż-
nieniem gdyż jest przyznawana przez 
autorytety w dziedzinie budownictwa. 
Stanowi zwieńczenie udanej współpra-
cy projektanta-wykonawcy i inwestora. 
Władze miasta pogratulowały autorom 
projektu nowego Ratusza, firmie Lub-
Com Sp. z o.o. oraz wykonawcy robót 
firmie Zab-Bud Sp. z o.o.

\\\   Piękno i funkcjonalność
Ratusz w Grodzisku wyróżnia to, że 

jest półkolisty i przeszklony niemal w 
całości – zarówno na zewnątrz, jak i w 
środku. Jednocześnie spełnia najwyż-
sze standardy estetyczne i funkcjonal-
ne. Jest także przygotowany do obsługi 
osób o ograniczonej sprawności rucho-
wej. Budynek wyposażono w panele 
fotowoltaiczne i solary. Charaktery-
stycznymi elementami, zwracającymi 
uwagę mieszkańców, są oświetlenie 
fasady oraz zegar z herbem miasta. 

Ratusz znalazł się także w finale 26. 
edycji konkursu „Modernizacja Roku & 
Budowa XXI wieku”. Rozstrzygnięcie 
tego kolejnego, prestiżowego konkur-
su odbędzie się 28 września podczas 
uroczystej gali. 

Beata Pawłowicz

Ratusz z nagrodą

Nagroda nie tylko za piękno ale też 
za profesjonalizm i nowoczesność 
wykonania

W porze nocnej możliwe będzie wyłączenie oświetlenia ulicznego

\\\ PONAD 7,6 MILIONA NA BUDYNEK KOMUNALNY                
Gmina podpisała umowę na 
wsparcie w wysokości 7,6 milio-
na złotych na budowę budynku 
komunalnego w Podolszynie. 
– Środki te są nam niezmiernie 
potrzebne – podkreśla wójt An-
drzej Zaręba. 

Celem inwestycji jest budowa 
budynku mieszkalnego o trzech 
kondygnacjach naziemnych. Zapro-
jektowano 30 lokali, zagospodarowanie terenu oraz niezbędną infrastrukturę 
techniczną i małą architekturę. Powierzchnia użytkowa ma wynieść 1546,61m2. 
Prace przy ul. Olszynowej w Podolszynie już trwają. Wykonano ławy żelbetowe 
w 70% oraz rozpoczęto murowanie ścian.

Dla raszyńskiego samorządu budowa obiektu komunalnego w Podolszynie 
to duża inwestycja. Jej koszt to ponad 9 milionów złotych. W czerwcu zawarto 
umowę z wykonawcą, który na realizację zadania ma 17 miesięcy. Gmina Raszyn 
otrzymała wsparcie na inwestycję. – W tych trudnych finansowo dla naszej 
gminy czasach, gdy potrzeb jest znacznie więcej niż pieniędzy, a ceny, zwłaszcza 
inwestycji, ciągle rosną, mam dobrą informację. Bank Gospodarstwa Krajowego 
podpisał z gminą Raszyn nową umowę na wsparcie finansowe budowy budynku 
komunalnego w Podolszynie Nowym. W wyniku tego, uzyskaliśmy nową kwotę 
dofinansowania w wysokości 7 650 259,37 zł, czyli o ponad półtora miliona 
większą niż pierwotnie – wyjaśnia wójt gminy Raszyn Andrzej Zaręba.

Kwota dofinansowania to potężny zastrzyk finansowy dla samorządu na 
realizację inwestycji. – Środki te są nam niezmiernie potrzebne zwłaszcza, że 
inwestycja już się rozpoczęła. Chciałbym podziękować bardzo życzliwemu  
i doskonale merytorycznemu zespołowi Biura Funduszu Dopłat w Departa-
mencie Funduszy Mieszkaniowych BGK oraz pracownikom Referatu Funduszy 
Zewnętrznych Urzędu Gminy Raszyn. To dzięki ich pracy mamy dodatkowe 
środki – podkreśla Zaręba.

\\\ RASZYN 

„Za prąd będziemy  
płacić ponad 400% więcej 

od 1 lipca 2023”

dokończenie ze str. 1
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J adąc na zachód od Warszawy, np. 
do Łodzi, spotkamy zespół leśny o 

wyjątkowej urodzie. Rozciąga się tu 
prastara puszcza Bolimowska, miejsce 
łowów na grubego zwierza książąt ma-
zowieckich. Zajmowała niegdyś znacz-
ny obszar między Łowiczem, Socha-
czewem, Wiskitkami, Mszczonowem 
i Skierniewicami. Łowicz (Łowisko) i 
Bolimów były myśliwskimi zamkami 
książąt. Rawka, Skierniewka (Łupia, 
Jeżówka) i Pisia odprowadzały wody 
puszczy do Bzury. Rzeka Bzura stano-
wiła północną granicę puszczy. Spotka-
my tu ciekawe nazwy miejscowości ta-
kie jak: Bartniki, Bednary, Bobrowniki, 
Łasieczniki, świadczące o tym, czym się 
zajmowała miejscowa ludność. Dobra 
bolimowskie, stanowiące własność ks. 
Radziwiłła to 15 tys. morg lasu. Między 
Warszawą a puszczą leży miejscowość 
Brwinów, która swojemu położeniu, 
jak sądzę, zawdzięcza istnienie. W 
„Słowniku Geograficznym” z 1880 r. 
taką informację przeczytamy o Brwino-
wie: (z folwarkiem Wilhelmów), dobra, 
w powiecie błoński, gm. Helenów, para-
fia Brwinów; przystanek drogi żelaznej 
Warszawa – Wiedeń. Brwinów od War-
szawy leży w odległości 21 wiorst, od 
Błonia wiorst 8, od Pruszkowa wiorst 
6, od drogi bitej warszawsko-kaliskiej 
wiorst 7. Dobra te dawniej należały 
do ks. Radziwiłłów,  do prymasa Praż-
mowskiego; następnie, wraz z pobli-
skim Kopytowem, do jenerała b. wojsk 
polskich Kazimierza Dziekońskiego 
(tu ciekawostka, bo brak powiedzenia, 
w dostępnych mi źródłach, co do tych 
dwóch ostatnich osób); w. r. 1861 nabył 
je od Józefa Szmideckiego za 111,000 
rs. znany przemysłowiec Stanisław 
Lilpop. Połowa gruntów składa się z 

ciężkich do uprawy iłów, ze spodem 
nieprzepuszczalnym, połowa ze spo-
dem przepuszczalnym; gospodarstwo 
poprawne; kopalnia grubego żwiru, 
cegielnia, w czterech stawach rybo-
łówstwo prawidłowe. Przy folwarku 

Wilhelmów osada Stanisławów, z 
pięknymi domkami pod lasem, na 
letnie mieszkania przez warszawian 
zajmowanymi.

Parafia brwinowska: Kościół pa-
rafialny drewniany, zbudowany 1760 
przez proboszcza ks. Antoniego Tar-
kowskiego. Niegdyś parafia słynęła z 
tłumnie odwiedzanych odpustów. W 
XIX wieku do parafii należał spory 
obszar z miejscowościami: Brwinów 
letnisko, Brwinów-Borki, Brwinów 
kolonia, Grzędy, Kanie, Książenice, Ka-
zimierzówka, Kępina, Kopana, Karolin, 
Otrębusy, Opypy, Owczarnia, Parzniew, 
Popówka, Polesie, Pszczelin, Podkowa 
Leśna, Urszulin, Żółwin. Parafian było 
8337, prawosławnych 40 osób. Ewan-
gelików 180, wyznania mojżeszowego 
450. Szkoły: Rolnicza w Pszczelinie i 
5 powszechnych. Kaplice: Brwinów— 
Zakład pod wezwaniem św. Jana Vian-
ney zgromadzenia. S. S. Rodziny Marii, 
Podkowa Leśna – Kościółek murowany 
pod wezwaniem św. Krzysztofa zbudo-
wany w 1933 r. Kapelan: Ks. Kolasiński 
Bronisław, o. w. Poczta, telegraf, st. kol. 
– Brwinów. Tyle danych o Brwinowie 
z XIX w. Bardzo ciekawy plan miejsco-
wości odszukałam w Archiwum Akt 
Dawnych w zbiorach kartograficznych.

Na planie oznaczone miejsca cyfra-
mi i literą C:
1. Zabudowania probostwa.
2. Ogród za probostwem.
3. Kościół z cmentarzem.

4. Ogrody.
5. Ogrody.
6. Sadzawki.
7. Ogród przy kolei żelaznej.
8. Pole przy między folwarcznej i rowie 
pod cmentarzem.
9. Cmentarz do chowania ciał i pole pod 
cmentarzem.

Na planie oznaczono też karczmę 
o nazwie Wygoda i jak mniemam, a 
świadczą o tym zabudowania prezen-
towane na dość szczegółowym planie, 
było to miejsce popasów, gdzie można 
było zatrzymać się na nocleg przed 
wjazdem do Warszawy i spożyć posi-
łek.

\\\   Lilpopowie w Brwinowie
W 1861 roku Brwinów kupił zna-

ny już wówczas przemysłowiec Lilpop; 
współwłaściciel fabryk żelaznych, kon-
struktor maszyn, wynalazca. Stanisław 
Lilpop uważany był za jednego z pionie-
rów przemysłu w Królestwie Polskim. 
Lilpop senior, to humanista i jedno-

cześnie bankowiec znający się np. na 
umiejętnym lokowaniu funduszy firm, 
jedna z najbardziej ciekawych postaci 
w Królestwie Polskim w XIX w. Ożenił 
się w 1848 r. z Joanną Teodorą Petzold, 
z którą miał ośmioro dzieci. Brwinów 
odziedziczył po rodzicach Stanisław 
Wilhelm Augustyn Lilpop fotografik, 

założyciel miasta ogrodu Podkowa 
Leśna. Teść pisarza i poety Jarosława 
Iwaszkiewicza. Żoną Iwaszkiewicza by-
ła Anna Lilpop córka Stanisława. Czło-
wieka niebywale bogatego, mądrego 
wręcz genialnego. Zaskoczeniem dla 
wszystkich było to, że  w 1930 roku 
popełnił samobójstwo. Zapewne było 
dużo dociekań, jaki był powód tej decy-
zji i okazało się, że najprawdopodobniej 
była to depresja spowodowana ciężką, 
nieuleczalną chorobą. 

Warto obejrzeć muzeum w Sta-
wiskach, gdyż dużo tam pamiątek po 
Lilpopach.

Małgorzata Szturomska

Dziewiętnastowieczny Brwinów

Plan Brwinowa z połowy XIX w.

Fragment planu Brwinowa z karczmą Wygoda

Stanisław Wilhelm Lilpop
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\\\ BRWINÓW

Otwarto strefę aktywizacji  
dla seniorów w Brwinowie.  
Na terenie między  
Osiedlem Sochaczewska  
i ulicą 11 Listopada  
pojawiły się nowe  
urządzenia do ćwiczeń.  

A ktywność dla seniorów jest nie-
zwykle ważna przede wszystkim 

dla zdrowia i sprawności. Zajęcia spor-
towo-rekreacyjne to też dobry sposób 
na spędzanie czasu. W przestrzeni 
miejskiej powstaje coraz więcej miejsc 
ze sprzętem do ćwiczeń. 

Brwinów może pochwalić się stre-
fą aktywności, która powstała między 
Osiedlem Sochaczewska i ulicą 11 Li-
stopada.

W kwietniu informowaliśmy na 
naszych łamach o projekcie. Dziś miesz- 
kańcy Brwinowa mogą spędzać aktyw-
nie czas na tym terenie. Na ponad 740 
m kw. pojawiły się urządzenia do ćwi-
czeń, z których korzystać może każdy 
chętny. Co prawda strefa powstała z 
myślą o seniorach, ale nie wyklucza to 
udziału innych osób.

Na terenie pojawiły się dwa ogól-
norozwojowe zestawy sprawnościowe, 
gra pamięciowa, koła do ćwiczeń dłoni, 
trener nadgarstków, równoważnia oraz 
dwa boiska do gry w boule. Inwestycja 
objęła również stworzenie dojścia do 
strefy od ul. Moczydłowskiego. Teren 
został wyposażony także w elementy 
małej architektury.

\\\   Pozytywny wpływ  
na samopoczucie

Dzięki strefie wyposażonej w po-
wyższe urządzenia, seniorzy będą mo-

gli zadbać o zdrowie i poprawić swoje 
samopoczucie. Ćwiczenia na sprzęcie 
poprawią ruchomość w stawach, wy-
dolność oddechową czy koordynację.

Warto podkreślić, że Gminny Ośro-
dek Kultury zorganizował już zajęcia 
w nowej strefie aktywności. Na pew-
no słuchacze Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku chętnie będą odwiedzać teren i 
aktywnie spędzać czas.  Także spacero-
wicze mogą skorzystać ze sprzętu czy 
też zagrać w boule.

Artur Szpuda

Strefa aktywizacji gotowa

Strefa znajduje się między Osiedlem Sochaczewska i ul. 11 Listopada
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A kt oskarżenia przeciwko Łukaszo-
wi M. o czyn z art. 181§1 kk., czyli 

o spowodowanie zniszczeń w przyro-
dzie, które podlega karze pozbawienia 
wolności od 3 miesięcy do lat 5, pro-
kuratura skierowała do sądu rejono-
wego już w listopadzie ubiegłego roku. 
Podczas pierwszego posiedzenia sądu 
w maju tego roku, oskarżony złożył 
wniosek o umorzenie sprawy. Kolejne 
posiedzenie nie odbyło się. W dniu, w 
którym miało się odbyć, przed sądem 
manifestowali ekolodzy i mieszkańcy.

\\\   Postanowienie  
o nieumorzeniu

W poniedziałek sąd m.in. wysłu-
chał adwokatów obu stron czyli oskar-
żonego oraz urzędu miejskiego, a także 
przedstawicieli ekologicznych organi-
zacji: Polskiego Klubu Ekologicznego 
i Fundacji Musselka, które zgłosiły się 
do udziału w postępowaniu. 

Sąd uznał, że konieczne jest mię-
dzy innymi przesłuchanie dalszych 
świadków, aby ocenić i wyjaśnić spra-
wę. Zdaniem sądu informacje zawarte 
w aktach świadczyć mogą m.in. o tym, 
że oskarżony otrzymywał sprzeczne 
informacje od funkcjonariuszy pub-
licznych, którzy nie nakazali mu kate-
gorycznie zaniechać wycinki  drzew. 
Konieczne jest także zbadanie, czy 
kilkadziesiąt drzew wyciętych z po-

wierzchni ok. pół hektara, tworzyło 
„znaczny rozmiar”, bo to istotne dla  
aktu oskarżenia. 

\\\   Co się stało w Milanówku
Zdaniem ekologów na terenie 

chronionej przez konserwatora części 
miasta, niedaleko siedziby straży miej-
skiej, w obecności policji i na oczach 
świadków, w tym radnych miejskich, 
którzy apelowali o wstrzymanie wy-
cinki, w ciągu sześciu godzin wycięto 
67 dużych, zdrowych i cennych drzew. 

Jak mogło dojść do tej rzezi drzew, 
jak nazywają to mieszkańcy? W trakcie 
prowadzenia postępowania o wycin-
kę, prokuratura doszła do wniosku, że 

zaszło uzasadnione podejrzenie nie-
dopełnienia obowiązków przez funk-
cjonariuszy policji i straży miejskiej. 
Materiały dotyczące tego wątku spra-
wy, zostały wyłączone z postępowania 
o wycinkę i przekazane do prokuratury 
okręgowej. 

\\\   Będą kolejne rozprawy
Na poniedziałkowym posiedze-

niu sąd ustalił kolejne dwa terminy 
rozpraw. Odbędą się one w połowie 
listopada. 

– Sprawa rzezi drzew w Milanów-
ku musi zostać wyjaśniona, by taka 
sytuacja nigdy się nie powtórzyła – po-
wiedział Mirosław Kaznowski z Partii 
Zielonych i stwierdził, że ekolodzy, jak i 
wielu mieszkańców, w podpisanej pety-
cji, domagają się przywrócenia działki 
do stanu pierwotnego. 

– Drzewa, które wycięto, rosły w 
centrum miasta. Pokrywały prawie pół 
hektara czyli produkowały dziennie ok. 
300 kg tlenu, a więc tyle, ile potrzeba 
dla tysiąca osób – powiedziała Joanna 
Miś-Skrzypczak z Fundacji Musszelka. 
– Drzewa przeciwdziałały tworzeniu 
się w centrum miasta wyspy ciepła i 
wyłapywały rocznie nawet 1500 kg 
dwutlenku węgla – dodała wyjaśniając 
tego dnia przed sądem, czym dla miasta 
jest utrata tego zielonego zakątka.

Beata Pawłowicz

Będzie ciąg dalszy sprawy 
rzezi drzew

Wycięto drzewa, które stanowiły  
zieloną wyspę pośrodku miasta  
i wiaduktu nad torami

\\\ ŻABIA WOLA/NADARZYN

Dzieci z Ukrainy, mieszkające 
razem z rodzicami w Centrum 
Ptak Warsaw Expo, mogą 
uczyć się tam w specjalnie 
dla nich otwartej filii szkoły 
podstawowej. 

F ilia Szkoły Podstawowej w Józefi-
nie im. Kawalerów Uśmiechu po-

wstała we wrześniu tego roku w jed-
nej z hal Centrum Ptak Warsaw Expo. 
Klasy, pokój nauczycielski i świetlica 
oraz magazyn, to dawne pomieszczenia 
biurowe, przystosowane do nowych 
funkcji. Naukę polskiego rozpoczęło 
w nich 60 dzieci. W filii pracuje ośmiu 
nauczycieli, w tym trzech Polaków. 
Nauczycielki pochodzenia ukraińskie-
go mają uprawnienia do nauki języka 

polskiego. Ma to znaczenie podstawo-
we, bo w placówkach tego typu, nacisk 
kładzie się właśnie na ten przedmiot. 
Każdy uczeń ma nawet sześć godzin 
lekcyjnych w tygodniu podczas, któ-
rych uczy się polskiego alfabetu, słów 
i gramatyki.

\\\   Dzieci chcą się uczyć
– Trzeciego dnia lekcji dzieci już 

były zadomowione – mówi Marzena 
Pytlak, dyrektorka Szkoły Podstawo-
wej im. Kawalerów Uśmiechu w Józe-
finie. – Widać też, że chcą się uczyć, że 
sprawia im to radość, że szkoła jest tu, 
blisko rodziców, którzy, jeśli nie poszli 
do pracy, to znajdują się w innej hali 
Centrum – dodaje. 

Lekcje w filii zaczynają się o godzi-
nie 9.00, czyli później niż w Józefinie. A 
to dlatego, żeby dzieci mogły zjeść śnia-
danie z rodzicami. Podczas lekcji nie 
będą też głodne, gdyż otrzymują drugi 
posiłek. Na obiad wracają do bliskich. 
Jest to możliwe właśnie dzięki temu, 
że szkoła jest w tym samym miejscu, w 
którym mieszkają uchodźcy. 

Stworzenie filii udało się dzięki 
współpracy dwóch gmin. Żabia Wola 
sama wystąpiła do Nadarzyna, z pro-
pozycją pomocy w założeniu takiej 
placówki. Zdaniem wójta Żabiej Wo-

li, Piotra Rybki, sztafeta pomocy dla 
uchodźców, to najważniejsza w tej 
chwili sprawa. Szkoła w Józefinie, ja-

ko największa w gminie Żabia Wola, 
podjęła się więc zadania organizacji tej 
placówki. Koszty jej powstania i prowa-
dzenia ponosi wojewoda mazowiecki. 

\\\   Klasy w halach Centrum
W jednej z sal, w której uczą się 

najstarsze dzieci, trwa lekcja geografii 
w języku polskim. Tematem są państwa 
Europy. W drugiej dzieci piszą coś w 
ciszy. W trzeciej sali, pod okiem jed-
nej nauczycielki, zajęcia odbywają się 
w kilku grupach. Dwoje dzieci, które 
dziś są pierwszy dzień w szkole, uczy 
się pisać polską literkę „a”, a także po-
znaje polskie nazwy owoców. Kilkoro 
uczniów klas 4-5 ćwiczy się w mate-
matycznych działaniach, a obok nich 
„pierwszaki” bawią się zabawkami lo-
gicznymi. Dyrektor placówki chciała-
by, aby nauczycieli było więcej, dlatego 
chętni do pracy wciąż są poszukiwani. 
Nauczyciele ze szkoły w Józefinie bar-
dziej już nie mogą pomóc w działaniu 
filii, bo co prawda pracuje ich tam aż 
51, ale też pod ich okiem uczy się aż 
560 dzieci. Co więcej w samej szkole 
dyrektor Pytlak zamierza stworzyć 
oddział przygotowawczy, gdyż w róż-
nych klasach jest już około 30 dzieci  
z Ukrainy.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Otwarcie filii szkoły 
dla ukraińskich dzieci

Marzena Pytlak, dyrektor Szkoły  
Podstawowej w Józefinie i filii  
tej placówki w jednej z hal Ptak Expo

Lekcje w filii dla ukraińskich dzieci zaczynają się od godz. 9.00

dokończenie ze str. 1
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 OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176 t.j.) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Burmistrza Miasta Piastowa w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi publicznej gminnej 
KDL3 - ul. Barcewicza wraz z infrastrukturą towarzyszącą w Piastowie.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 3, Piastów, Powiat Pruszkowski: działki nr ew.: 245/53 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 
245/34), 245/33, 237/4, 242, 245/26, 245/29, 245/35, 245/28.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 3, Piastów, Powiat Pruszkowski: działki nr ew.: 110/12, 245/4, 110/3.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 37) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

\\\ PRUSZKÓW

Wśród osiedli miasta krążą 
coraz bardziej zuchwali 
złodzieje.

J ak zauważyli mieszkańcy, na osied-
lu Staszica w Pruszkowie kilku 

mężczyzn sprawdzało, czy drzwi do 
mieszkań są zamknięte i gmerało przy 
zamkach. W bloku przy ulicy Wrób-
lewskiego podejrzane osoby robiły 
zdjęcia zabezpieczeniom w drzwiach 
prowadzących do lokali mieszkalnych. 
Podobne incydenty zdarzały się ostat-
nio również przy ulicach Andrzeja, Do-
brej czy Książąt Mazowieckich. Prusz-
kowianie skarżą się w internecie, że 
nie czują się bezpiecznie we własnych 
mieszkaniach.

Policja informuje, że problem jest 
jej znany. Tylko od 1 do 22 września 
zgłoszono trzy kradzieże z włamaniem 
do mieszkań w Pruszkowie. – Do zda-
rzeń dochodziło w różnych godzinach 
w ciągu dnia i nocy – informuje Karo-
lina Kańka, rzecznik prasowy Komen-
dy Powiatowej Policji w Pruszkowie. 
– Wielu złodziei działa w środku dnia. 
Włamywacz, zanim zdecyduje się doko-

nać przestępstwa, zdobywa informacje 
o wyposażeniu mieszkania oraz o jego 
zabezpieczeniach. Ponadto przestępcy 
często obserwują zachowanie lokato-
rów i ustalają ich codzienne zwyczaje. 
Często sprawdzają naszą czujność, po-
przez wykonywanie głuchych telefo-
nów i dzwoniąc za pomocą domofonu 
– dodaje rzecznik.

Policja przypomina, że najlepszym 
zabezpieczenie domu lub mieszkania 
jest „życzliwy sąsiad”. – Dobrze znający 
się i zorganizowani sąsiedzi mogą sku-
tecznie przeciwstawić się włamaniom, 
kradzieżom, rozbojom i chuligaństwu. 
Warto porozmawiać z sąsiadami o 

bezpieczeństwie w miejscu zamiesz-
kania i ustalić, jak zachować „sąsiedzką 
czujność” – tłumaczy Karolina Kańka. 
– Kiedy zaobserwujemy cokolwiek 
podejrzanego, jak na przykład hałasy 
w mieszkaniu u sąsiadów, podejrzane 
osoby w okolicy, ludzi przyglądających 
się mieszkańcom osiedla z zaparko-
wanego samochodu, zawsze najlepiej 
powiadomić służby mundurowe. Moż-
na to zrobić anonimowo. Warto rów-
nież poprosić znajomego, aby podczas 
naszego urlopu włączał co jakiś czas 
światło w naszym mieszkaniu i wyjmo-
wał korespondencję ze skrzynki pocz-
towej. Dzięki temu stworzy wrażenie, 
że w mieszkaniu stale ktoś przebywa 
– dodaje rzecznik.

 Maciek Gos

Mieszkania celem włamywaczy

Włamywacze w Pruszkowie są coraz 
bardziej zuchwali

\\\ PIASTÓW

Na ostatnim spotkaniu rady 
miasta burmistrz Piastowa 
Grzegorz Szuplewski 
opowiedział o przyszłości 
zabytkowej lokomotywy, 
zakupionej na licytacji  
w Tłuszczu.  

P rzyszłością lokomotywy zaintere-
sował się radny Tomasz Jankow-

ski. To on zadał pytanie burmistrzowi 
o plany i koszty związane z pomnikiem 
w postaci lokomotywy.

– Renowacja zakupionej lokomo-
tywy potrwa około 2 lat. Liczymy, że 
pomnik pojawi się w mieście do końca 
przyszłego roku. Zgodnie z wcześniej-
szymi planami zostanie umieszczony 
przy połączeniu ulic Dworcowej i Tu-
wima – tłumaczył burmistrz.

Zakup zabytkowego parowozu 
TY-220 to wydatek rzędu 75 800 zł. 
Jednak to dopiero początek wydatków 
związanych z pomnikiem. Dochodzą 
koszty renowacji, które obejmują pra-
ce polegające na rozłożeniu pojazdu i 
całkowitą jego odnowę, transport na 
miejsce renowacji, a następnie podróż 
do Piastowa i instalację w wybranym 
miejscu. Całość przedsięwzięcia, bez 
kosztu zakupu, może wynieść ponad 
300 tysięcy złotych. 

Mieszkańcy Piastowa uważają, że 
taki wydatek to nienajlepszy pomysł, a 
miasto ma inne potrzeby, które wyma-
gają nakładów finansowych i powinny 
być zaspokojone w pierwszej kolej-
ności. W mediach społecznościowych 
pomysł rady miasta i burmistrza był 
często krytykowany. 

Grzegorz Szuplewski zaznacza, że 
historia i rozwój Piastowa bezpośred-
nio wiąże się z koleją. To dzięki niej 
przed wojną i tuż po jej zakończeniu, 
miasto rozkwitało. Dlatego pomnik w 
postaci zabytkowego parowozu będzie 
odpowiednim symbolem przeszłości 
miasta.  

Burmistrz uspokajał radnych i 
mieszkańców w kwestii kosztów przed-
sięwzięcia. – Identyczną lokomotywę 
kupiono w mieście Kędzierzyn-Koźle, 
stąd wiemy, że nasze szacowania, co 
do kosztów transportu i renowacji, są 
dokładne. Dodatkowo znaczną część 
wydatków pokryją dotacje, o które się 
staramy. Po pierwsze skorzystamy z 
programu „Rewitalizacja Zabytków 
Ruchomych”, ogłoszonego przez Urząd 
Marszałkowski. Zgłosiliśmy się również 
do Ministerstwa Kultury i Dzieciństwa 
Narodowego, skąd powinniśmy dostać 
wsparcie finansowe – podsumował.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Gdzie, kiedy i za ile 
będzie stała lokomotywa?

Planowane miejsce instalacji pomnika

 

 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176 t.j.) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Wójta Gminy Nadarzyn w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi publicznej w Wolicy, 
gm. Nadarzyn.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 19, gmina Nadarzyn, Powiat Pruszkowski: działki nr ew.: 794/6, 794/7 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 794/5), 797/4, 797/5 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 797/3), 803/3, 803/4 
(działka powstanie z podziału dz. nr ew. 803/2), 804/13, 804/16 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 
804/12), 805/5, 805/6 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 805/4), 806/6, 806/7 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 806/5), 807/4, 807/5 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 807/3).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 19, gmina Nadarzyn, Powiat Pruszkowski: działki nr ew.: 788/8, 790/3, 791/3, 792/3, 794/1, 
793/1, 781/3, 795/1, 796/1, 798/1, 798/3, 799/1, 804/7, 804/9, 804/14, 805/1, 806/1, 807/1, 781/4, 808/8.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 37) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176) zawiadamiam, że dnia 
22.09.2022 r. została wydana decyzja nr 14/2022 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi gminnej – ul. Lilpopa w Brwinowie na działkach nr ew.: 1/1, 1/2, 1/4, 
1/5, 22, 56/3, 56/15, 56/27, 56/6, 56/7, 56/8, 56/9, 56/10, 57/6, 56/28, 83/1, 83/2, 111/16, 56/2, 111/2, 
111/4, 111/5, 56/1, 111/6, 111/7, 111/8, 112 (112/1, 112/2), 56/29, 56/11, 113 (113/1, 113/2, 113/3), 
32/1, 32/2, 56/30, 56/12, 99/5 (99/6, 99/7), 56/13 (56/36, 56/37), 56/31, 99/1, 56/14 (56/34, 56/35), 
118/13 (118/15, 118/16), 118/5 (118/17, 118/18), 48/3, 48/4 obr. 19 w Brwinowie.

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale. Numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.

Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 19, miasto Brwinów: działki nr ew.: 56/3, 56/27, 56/6, 56/7, 56/8, 56/9, 56/10, 57/6, 56/28, 

83/1, 83/2, 56/2, 56/1, 112/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 112), 56/29, 56/11, 113/1 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 113), 113/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 113), 56/30, 56/12, 
99/6 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 99/5), 56/36 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 
56/13), 56/31, 99/1, 56/34 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/14), 118/15 (działka powstanie z 
podziału dz. nr ew. 118/13), 118/17 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 118/5).

Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 19, miasto Brwinów: działki nr ew.: 1/1, 1/2, 1/4, 1/5, 22, 56/15, 111/2, 111/4, 111/5, 111/6, 

111/7, 111/8, 111/16, 112/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 112), 32/1, 32/2, 56/35 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 56/14), 48/3, 48/4.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach pracy urzędu: 
poniedziałek 8:00-18:00, wtorek – piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, stanowisko nr 8 i 9, sala WOM (parter, wejście A), po 
wcześniejszym telefonicznym umówieniu terminu wizyty, tel. 22 738 14 32. 

      INFORMACJA O PRZETARGU  PISEMNYM 

Przetarg odbędzie się dnia 6 października 2022 r. o godzinie 12.00 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, 05-800 Pruszków,  ul.  Drzymały 30. 
Ogłoszenie o przetargu umieszcza się na urzędowej tablicy informacyjnej oraz  stronie internetowej www.bip.powiat.pruszkow.pl . Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod nr tel. 22 738-14-13(14), 22 738-15-23. 

Zarząd Powiatu Pruszkowskiego, 05-800 Pruszków, ul. Drzymały 30, ogłasza przetarg publiczny w trybie składania ofert pisemnych na: ,,sprzedaż 
samochodu osobowego, stanowiącego własność Powiatu Pruszkowskiego”

Nr rejestracyjny

WPR 01VA

Marka, model

Skoda Octavia

Rok produkcji

2004

Przebieg (km)

222.901

Stan techniczny

niesprawny mechanicznie

Cena wywoławcza

2.900,00 zł

Wadium

290,00 zł
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 DAM PRACĘ 
Duża marka odzieżowa, ze szwalnią  

w Grodzisku Mazowieckim,  
poszukuję osób na stanowisko 

 szwaczka/szwacz/zespoły szwalnicze. 
Oferujemy atrakcyjne zarobki  

na nowoczesnym parku maszynowym. 
Praca przez cały rok. Odszycia  

dotyczą odzieży damskiej lekkiej.  
Jednozmianowy system pracy-akord.  

Шукаю на роботу швачку, 
пропонуємо привабливий заробіток 

на сучасному машинному парку. 
Працюємо цілий рік.Oднозмінна 

відрядна система роботи.  
Польська мова не обов’язкова.  

tel. 513095789 

Praca magazyn–Grodzisk Maz.(Adamów), 
praca pomiędzy 6, a 14 lub 14, a 22.  
Wynagrodzenie 3000 na rękę/miesiąc 
plus premie. Kontakt: 515-747-886 
Praca Sprzątanie - Pruszków 
(Moszna-Parcela), praca pomiędzy 6,  
a 14 lub 14, a 22. Wynagrodzenie 17zł  
do ręki/h. Kontakt:502-187-430 

Recepcjonistka 3/5 etatu do hotelu  
w Chylicach, komunikatywny angielski, 
CV na winka@autograf.pl

Pracownik sprzątający miasto  
w Piasecznie, umowa o pracę do 4200 zł/
brutto/miesięcznie, tel: 605333429 

Zatrudnię kierowcę do zakładu  
pogrzebowego w Piasecznie,  
na 1/2 etatu, lub jako praca dodatkowa  
tel. 605 129 453 

Firma „Gregor Serwis” w związku  
z dynamicznym rozwojem  

poszukuje mechanika, wulkanizatora, 
koordynatora warsztatu  

i doradcy klienta tel. 602 351 708 

Pokojowa do hotelu w Chylicach pół  
etatu, pon,pt,sob 8-14 tel: 507-056-843 

Zatrudnię pielęgniarkę i opiekunkę  
do Domu Opieki - okolice Piaseczna  
tel. 501 182 362

Drukarnia zatrudni maszynistę  
fleksograficznego. Pełny etat, praca  
zmianowa. Tel. 602-690-253

Zatrudnimy hydraulika nr tel 609 079 764 

MDR GROUP zatrudni pracowników 
budowlanych z doświadczeniem i bez. 
Umowa o pracę tel. 698 907 000  
- Piaseczno

Ekspedientkę Carrefour Express,  
Gabryelin, tel. 508 288 773

Montera tablic w Konstancinie, praca 
warsztatowa, tel. 22 754 46 70

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi 
 wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, 
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pa-
nele, szybko i solidnie tel. 669 945 460

Remonty i wykończenia wnętrz (glazura, 
malowanie, szpachlowanie, hydraulika, 
elektryka) tel. 517 687 247 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

USŁUGI ZŁOTA RĄCZKA 502222019 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Docieplanie budynków, malowanie ele-
wacji, podbitka, poddasza tel. 501624562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Elektryk tel. 666 890 886 
GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482
KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Kominiarz tel. 500 214 632 
HYDRAULIK TEL. 735 392 792
Wycinka drzew tel. 505 591 721
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Dachy - pokrycia, naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605
Czyszczenie, malowanie elewacji, wnętrz, 
ogrodzeń itp, tel. 731 758 980

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny. 
tel. 510 210 692 

AUTO-KASACJA SKUP-AUT  
legalna FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep kempingowych 
505 530 300
Skup aut na kasację 508206738 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
1-ka 650/Os, 2x400/Para +Opł 
502222555 
PESEL, Meld, Umowa 720908080 
Pracująca Ukrainka z dwójką dzieci  
szuka mieszkania do wynajęcia.  
731 163 646 
Do wynajęcia bezpośrednio dom  
400 m2 na biuro, Mokotów, blisko metra 
Wilanowska, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ DO REMONTU,  
Z PROBLEMEM PRAWNYM,  
ZADŁUŻONĄ, UDZIAŁ. TEL. 786-805-828 
Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działki budowlane 800 m2  
i działki rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                     

ZDROWIE 
SEZAM, sklep zielarsko medyczny  

i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  
róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  

tel. 506 76 74 74  
Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

RÓŻNE
Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966
Pesel,Meldunek,Biuro Wirtualne  
tel. 502222001   

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277
Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ SEZON CORAZ BLIŻEJ                 
Coraz bliżej start sezonu III ligi seniorek w siatkówce. Na początek UKS 
Sparta Grodzisk Mazowiecki zmierzy się z LTS Legionovią Legionowo. 

Żeńska trzecia liga została podzielona na trzy grupy. UKS Sparta trafiła do 
grupy C, która wydaje się bardzo trudna. Zmierzy się w niej z ekipą z Kobyłki, 
która w poprzednim sezonie walczyła o awans do II ligi. Drużyny z Legionowa 
i Nowego Dworu Mazowieckiego mają drużyny w wyższych ligach i są moc-
ne. Szykuje się trudne wyzwanie, ale grodziszczanki na pewno będą walczyć.  
W grupie C znalazły się również: UKS Olimp Tłuszcz i ZSZ Łajski.

Rozpoczęcie sezonu zaplanowano na 9 października. W pierwszym meczu 
UKS Sparta zagra z LTS Legionovią Legionowo. Mecz odbędzie się o godz. 19.00. 
Tydzień później grodziszczanki na wyjeździe zmierzą się Easy Wrap Volley 
Kobyłka.

Kogo zobaczymy w grodziskim zespole? Nie wszystkie karty są jeszcze od-
kryte. Na pewno w UKS Sparta zobaczymy: Magdalenę Jędra, Małgorzatę Rojek, 
Oliwię Raciborską, Justynę Zawadzką, Ewelinę Sulik, Adriannę Semeniuk, Anetę 
Kamińską, Sylwię Wolską, Martę Piwowar i Angelikę Teofilak.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

SPORT

\\\ PRUSZKÓW

Udana inauguracja sezonu 
w wykonaniu Znicza Basket 
Pruszków. W 1. kolejce  
II ligi koszykówki mężczyzn 
pruszkowianie pokonali  
na wyjeździe Kolejarza Basket 
Radom 105:77. 

W każdej kwarcie zespół Michała 
Spychały był lepszy. W począt-

kowej fazie spotkanie było wyrównane. 
Co prawda gospodarze zaczęli od pro-
wadzenie 4:0, ale po chwili był 5:4 dla 
Znicza Basket. Po trójce Huberta Miła-

ka goście zbudowali sześciopunktową 
przewagę – 18:12. Kolejarz odrobił 
straty i nawet wyszedł na prowadze-
nie – 20:18. Końcówka pierwszej partii 
należała jednak do Znicza – 28:22.

W kolejnych minutach goście po-
większali przewagę. Na półmetku Znicz 
Basket prowadził 52:40. W trzeciej 
odsłonie pruszkowski zespół konty-
nuował dobrą grę. Drużyna z Radomia 
znalazła się w trudnym położeniu, bo 
Znicz Basket prowadził już 66:43. Go-
spodarze nie potrafili przeciwstawić 
się ekipie Michała Spychały. Ostatecz-
nie mecz zakończył się zwycięstwem 
pruszkowian 105:77.

Pierwsze skrzypce w ekipie z 
Pruszkowa grał Maciej Czemerys, 
który rzucił 31 punktów. O siedem 
mniej na swoim koncie zapisał Bartosz  
Proszek. 

W kolejnym meczu Znicz Basket  
podejmie u siebie Superis UKS Pro- 
basket Mińsk Mazowiecki. Spotkanie 
odbędzie się 1 października.

Artur Szpuda

Wygrana na początek

Radość po zwycięstwie
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Pierwsze skrzypce  
w ekipie z Pruszkowa grał 

Maciej Czemerys


